
Foreløpig referat Geovekst-forum februar 2023 

Tirsdag 2.februar: 
09:00 – 12:00    Møte (inkl. pauser etter behov) 
 
Møteleder: Siri Oesterich Waage 

Referent: Marit Bunæs 

 

 
 

Tidsplan 

ca. tider 

Sak nr. Tema / Dokumenter  Sakstype Ansvar 

09:00 – 
09:10 

01/23 Godkjenning av referat fra november 2022 

 

Godkjenne Siri/Alle 

09:10 – 

09:30 

61/22 Kommunikasjonsplan for Geovekst 2023 
Utarbeidelse av ny grafisk profil. Søknad om 
midler til utarbeidelse av: 

• PowerPoint mal  

• Rapportmaler 

• Årsrapport 2022 

• Markedsføring av samarbeidet 

Opprette en egen arbeidsgruppe for marked- 
og kommunikasjonstiltak? 

Diskusjon/ 

Vedtak 

Siri/ Alle 

09:30 – 

09:50 

02/23 Grønn laser i elver og innsjøer 

• Sluttrapport 

Informasjon Håkon 

09:50 – 

10:00 

03/23 SFKB (NGIS) 

• Status og bruk av tildelte midler fra 
november-møtet 

Informasjon Nils Ivar 

10:00 – 

10:05 

 Fylle kaffekoppen og beinstrekk   

10:05 – 

10:40 

52/22 Grunndata 

• Omtale av rapporten fra Kartverket 

• Hva legger vi i Grunndata 1.0? 

Informasjon/ 

Diskusjon 

KV v/Knut/ 

Alle 

10:40 – 

11:00 

04/23 Informasjon fra geodatakoordinator 

• Råd til KDD desember 2022 om 
utfordringer for geografisk infrastruktur 
og geodata, fra Geodatarådet og 
Samordningsgruppen 

• Siste fra Lovutvalg for datadeling 

• Arbeidet med finansering av 
fellesløsninger 

Informasjon KV  

v/Knut 

 

Anne Guro 



• Oppfølging av midtveisevalueringen 
geodatastrategien 

11:00 – 

11:10 

 Fylle kaffekoppen og beinstrekk   

11:10 – 

11.25 

05/23 Mulige nye Geovekst-parter 

• Status fra NVE 

• Henvendelse fra Miljødirektoratet 

Informasjon NVE/KV 

11:25 

11:35 

06/23 Informasjon fra Kartverket 

• Økonomi 2022/2023 

• Datafangst/prosjekter 

• Webinarer  
     Klima og ekstremvær  
     Beredskap 

Informasjon Einar (KV) 

11:35 – 

11:45 

07/23 Avklaring av rettigheter ved bruk av 
Geovekst-data i FOU-prosjekter 

• Oppstart av sak (behandles ferdig i 
mars) 

Informasjon Eva 

11:45 - 

11:55 

08/23 Søknad om kr. 100 000,- til FKB-kartlegging 
med Drone 

- Prosjekt i Åfjord kommune (Trøndelag) 

Vedtak Lars M/ 

Alle 

11:55 – 

12:00 

 Oppsummering/avklaringer 

 

  

  Møteslutt   

  Møtedatoer i 2023: 

2.februar på Teams 

8.-9.mars i Møre og Romsdal 

11.mai på Teams 

6.-7.juni i Oslo-området 

6.-7.september i Trøndelag 

17.oktober på Teams 

15.-16.november i Oslo-området 

 

  

 

Sak 1_23 Godkjenning av referat 
Gjennomgang av referat fra november 2022 

Kommentarer til referatet: 

Tidslinjen for ODD og HVD er endret, derfor ble den ikke delt etter forrige møte. Vi kommer 

tilbake med en endret tidslinje på et senere tidspunkt. 

Referatet ble godkjent med små endringer. 



 

Saker til oppfølging: 

Høydedata – datalagring, utvidelser og nytt program for landsdekkende skanning er en viktig sak for 

Geovekst, samordningsgruppa og Geodatarådet. Vi ønsker et nasjonalt program for vedlikehold og 

forvaltning av NDH-data. Spørsmålet er-> Når skal vi i gang med 2.runde med landsdekkende 

skanning. Dette behovet må løftes til departementet.  

 

Grønnstruktur - skal være med som sak til mars-møtet og juni. 

 

SFKB økonomi, fellesløsninger og modeller tas opp på møtet i juni. 

Webinar om innføring av FKB5.0 9.februar 

 

Treningsdata til AI-prosjekter frigitt av Geovekst: 

Her finner dere AI-pakken https://nextcloud.kartverket.no/index.php/s/MkfrW5k3y6npfAw 

passord: ay8bmMsFZj 

 

Sak 61_22 Kommunikasjonsplan for Geovekst 2023 
Utarbeidelse av ny grafisk profil. Søknad om midler til utarbeidelse av: 

• PowerPoint mal  

• Rapportmaler 

• Årsrapport 2022 

• Markedsføring av samarbeidet 

Opprette en egen arbeidsgruppe for marked- og kommunikasjonstiltak? 

 

Hvorfor en kommunikasjonsplan? 

• Geovekst er en merkevare  

• Dagens struktur og samarbeid er under press 

• Det er behov for å tydeliggjøre Geovekst sin nåværende og fremtidige rolle 

Synliggjøring av arbeidet og åpne prosesser vil bli en viktig del av dette 

 

Hovedmål 

• Synliggjøre nytteverdien av geovekstsamarbeidet  

• Øke nytteverdien av Geovekst-data 

• Sikre samarbeidet inn i fremtiden 

Se på hvem som er målgruppene og interessentene våre 

Prioriterte budskapskanaler – som webinarer, godt regisserte møter osv. 

Hovedbudskap -> Geovekst leverer grunndata til samfunnet 

Komme med forslag til prioriterte kommunikasjonskanaler 

 

Forslag til Vedtak: 
Geovekst-forum etablerer arbeidsgruppe, tidsavgrenset til ett år, for å sette fokus på 
kommunikasjonsarbeidet.  
Arbeidsgruppen skal: 

• Kravstille og bestille en ny grafisk profil for samarbeidet, inkludert malverk for mye brukte 
dokumenter.  

• Etablere en forenklet kommunikasjonsplan for samarbeidet 

• Tydeliggjøre budskapsplattform 

• Avholde et webinar om bruk av Geovekst-data 
Kjøp av tjenester – utarbeidelse av grafisk profil: 
Geovekst-forum bevilger inntil 200 000 kr for arbeidet. 
 

file:///C:/Users/bunmar/OneDrive%20-%20Statens%20kartverk/Geovekst-forum/2023/01%20Teams%20230202/Her%20finner%20dere%20AI-pakken%20https:/nextcloud.kartverket.no/index.php/s/MkfrW5k3y6npfAw


 
 
 

Sak 2_23 Grønn laser i elver og innsjøer 
Sluttrapport 

Rapporten er publisert av NVE. Link til rapport. Det er en tung teknisk rapport, men spennende 

lesing. Det kommer ut en pressemelding til uken fra NVE om prosjektet. 

Hva var oppdraget: 

1. Er grønn laser en moden og robust teknologi for dybdekartlegging av norske elver og 

innsjøer? 

2. Hvilke samfunnsapplikasjoner kan grønn laser være aktuelt for, og hvordan kan teknologien 

bidra til en fremtidig økt nytte-kost for dybdekartlegging i ferskvann i Norge? 

3. Er det grunnlag for en videre nasjonal satsning på grønn laser som teknologi i Norge? 

4. Mulighet for tverrsektoriell samordning på bestilling av potensielle fremtidige grønn 

laserdata? 

 

Prosjektplan – prosjektet har holdt tidsplanen ganske godt. Budsjettrammen er holdt. 

Resultat prosjekt: 

 
Totalt sett viste resultatene at dataene fra grønn laser hadde høy nøyaktighet. Innenfor 10 cm 

sammenlignet med kontrolldata (multistråleekkolodd og manuelle innmålinger). 

Skulle gjerne hatt tid til mer tid til dialog på tvers. Det ble gjennomført et vellykket dialogmøte som 

man også gjerne skulle hatt flere av. Det har vært god kommunikasjon i prosjektet og flere 

publikasjoner er planlagt. 

https://publikasjoner.nve.no/rapport/2023/rapport2023_02.pdf


 

 

Kvikkleire 

Det ble sammenlignet data fra 2004 mot 2021 i nedre Glomma. Grønn laser er nyttig verktøy til å 

følge med på endringer i kvikkleire områder. 

 

Løsning for ikke standardisert data i Høydedata.no 



 

Trenger man komplett dekning, kanskje ikke over alt. Multistråle er dyrt og krever mye i bruk. 

Konklusjoner: 

Dagens tilgjengelige sensorer leverer nøyaktige (+/.10 cm) og robuste dybdedata ned til ca.10 m 

vanndyp. (1secchi) 

Kan bli en sentral teknologi for fremtidig forvaltning av vassdrag, flomsonekartlegging, 

klimatilpasning og risikoreduserende tiltak. 

Bruk av batymetrisk (grønn) laser er godt tilpasset som standard produkt på lik linje med topografisk 

(rød) laser og flyfotografering. 

Framtidig samarbeid, bestilling og forvaltning anbefales knyttet opp mot Geovekst og Høydedata.no. 

Geovekst er et godt fundament for å gjøre framtidige anskaffelser innenfor denne typen datafangst. 

Storymap – her fylles det opp med konklusjoner og utvidelser etter hvert. Gi beskjed når den er 

ferdig oppdatert. Legg dette i Geovekst-teamet. Ferdig når pressemeldingen går ut på tirsdag. 

Sak 3_23 SFKB (NGIS) 
Status og bruk av tildelte midler fra november-møtet 

Bruk av utviklingsmidler fra Geovekst til QMS-utvikling: 

 

https://storymaps.arcgis.com/stories/150dbf9c00ab4585bf54d7352da29a30


 

Brukerundersøkelse om SFKB: Se dokument i Forvaltningsgruppen 

 

 
Form på undersøkelse: 

Tema for intervju – konkret bruk og framtidens ønsker om 5 – 10 år.  

Tilbakemelding på hvem skal vi intervjue. 

 

 

  



FKB 5.0 innføringen 

 
 

 

Nils Ivar sender ut informasjon i Geovekst-teamet om hva som skjer framover når det gjelder 

tidsplanen. 

 

Sak 52_22 Grunndata 
• Omtale av rapporten fra Kartverket 

• Hva legger vi i Grunndata 1.0? 

Hvorfor snakker vi om grunndata? Hvis de skal være forankret, finansiert og etablert (FAIR), må vi 

prioritere de viktigste. Dataene og fellesløsningen de bor i henger tett sammen. Vi har 2 rapporter – 

Agenda Kaupangrapporten og Kartverkets rapport for Geografiske grunndata som beskriver dagens 

situasjon. 

Vi definerer-> hva er grunndata: 



  

Open Data Direktivet (ODD) utfordrer samarbeidet. 

Direktivet skal redusere markedsbarrierer og øke tilgjengelighet av data. Det etablerer særregler for 

datasett av høy verdi - Hvordan dataene skal gjøres tilgjengelig og begrensninger i mulighetene til å ta 

betalt. Viderebruksutvalget har fått i oppdrag å foreslå implementering i norsk rett. Frist høsten 2023 

 

Det kan finnes måter å løse utfordringene på: 

Finland og Sverige er i gang med lovarbeidet, mens Danmark har innført «PSI-loven» som følge av 

Åpne data direktivet. 

Danmark har frikjøpt sine grunndata og samtidig videreført en tekst som kan minne om 

Offentlighetsforskriften §4. 

 

Grunndataprogram – Det aller meste skjer et sted 

• FN sier at 80% av alle data har kobling til et sted, 

• Danmark og Sverige har grunndataprogrammer. Geografisk informasjon og eiendom inngår 

som sentrale tema. 

• SKATE jobber med «Kun én gang – Hvordan kommer vi dit». De diskuterer hva som 

skal defineres som nasjonale grunndata og forvaltning av disse. 

• Bør vi sette geodata på kartet også i Norge? 

 

Kan det være aktuelt å sette grunndata som en 4.komponent?  

 

Forslaget vårt kan være inspirert at det Danske 

grunnkartprogrammet. 

 



 
 

 

Forslag til vedtak som vi diskuterer ved en senere anledning. 

 

Lovdatautvalget – vær med å påvirk i disse foraene. Her er oversikt over medlemmene. 

 
 

 



Sak 4_23 Informasjon fra geodatakoordinator 
• Råd til KDD desember 2022 om utfordringer for geografisk infrastruktur og geodata, fra 

Geodatarådet og Samordningsgruppen 

• Siste fra Lovutvalg for datadeling 

• Arbeidet med finansering av fellesløsninger 

• Oppfølging av midtveisevalueringen geodatastrategien 

 

Finansiering av fellesløsninger: 

 

Det lyser rødt for flere av løsningene våre. Det krever et stykke arbeid å få til gode langsiktige 
finansieringsløsninger. 

Rigg for dette arbeidet: 

 

 

Hva koster fellesløsningene i dag og hva ser vi av kostnader framover?  

Hva har vi spurt dep.råd i KDD til råds om følgende. Han skal til for å få gjennomslag for en styrings- 
og finansieringsmodell for fellesløsningene i det geografiske økosystemet. Her er svaret: 

 

Påvirkning er viktig fra alle parter i GV-forum også til sine departementer.  

 



Vi har ei stram tidslinje, for å få finansiering på plass for flere av løsningene våre. 

 

Hva jobber vi med fram til oktober/november 2023? 
- Hvilke fellesløsninger skal prioriteres? 
- Forankre behov for ny finansieringsmodell 
- Identifisere fremtidige behov – Juni 2023? 

- Kost- Produktregnskap for data og løsninger vi inkluderer 
- Nytte – Samfunnsøkonomisk analyse av geodata 
- Utkast til finansieringsmodell 

 
 
 
 
 
Fellesløsninger i en bærekraftig finansieringsmodell – et startpunkt 

 
 

Dagens løsninger driftes billig og vi sitter med mye teknisk gjeld og lite utviklingsmidler. 
Sjøsiden må også ses nærmere i dette arbeidet. 
 

Midtveisevaluering – tre hovedfunn - Forankring, prioritering, finansiering 

Anbefalinger – Prioritering, Forankring, Utvikling av en datastrategi 
 
Handlingsplan 2023 – 2025 
Hvor vil vi fram mot 2025 

• Tema på møte i Samordningsgruppen 14.februar 

• Retning tydeliggjort i løpet av mars 
Kriterier og metodikk for revisjon av handlingsplan 

• Kriterieoppsett 

• Metodisk gjennom av tiltak 
Handlingsplan 2023 klar seinest 1.juni 
 

Gi innspill til Samordningsgruppa på tema som kan være viktig i det videre arbeidet med forankring, 
prioritering og finansiering. 

 



Sak 5_23 Mulige nye Geovekst-parter 
• Status fra NVE 

• Henvendelse fra Miljødirektoratet 

Sak 05/23 som tas i chat.  

Info fra Eli: NVE fullverdig part? Vi er i gang med intern vurdering om ønsket fra flere Geovekst-Forum 
parter og Kartverket sentralt at NVE blir fullverdig part. Hvor lang tid det vil ta før vi får avklart vårt 
ståsted har vi ikke noe tidspunkt for ennå. NVE har ikke midler øremerket i dag, derfor må også vårt 
departement OED involveres. Vi bruker av NVEs midler til skred- og flomforebyggende arbeid til 
dekning av NVE som nasjonal part på laserskanning. Vi kan komme tilbake med oppdatert status på 
juni-møtet. 

Henvendelse fra Miljødirektoratet om evt. Geovekst-medlemskap. Informasjon om Geovekst-
samarbeidet sendt fra sekretariatet til Mdir. 

 

Sak 6_23 Informasjon fra Kartverket 
• Økonomi 2022/2023 

• Datafangst/prosjekter 

• Webinarer  
     Klima og ekstremvær 
     Beredskap 

Salg nov.21 – okt.22: 

 

Bruk av fellesmidler: 

 

  



Tilbakeføring Geovekst november 2021 – oktober 2022: 

 

 

 

Tilbakeføring fra salg og Norge digitalt: 

 



 

Hvor store arealer bestilles i Kartleggingsprosjektene i 2023: 

 

 

Sak 7_23 Avklaring av rettigheter ved bruk av Geovekst-data i FOU-prosjekter 
Oppstart av sak (behandles ferdig i mars) 

Diskusjon om rettigheter til eierskap og bruk av funn og data i FOU-prosjekter hvor Geovekst-data er 
involvert. Vil partene i samarbeidet vil ha rettigheter til resultatet? Det er behov for å se på rettighetene  
og beskrive hvordan rettighetsspørsmålet skal håndteres. 

Metoder som utvikles – det bør stå noe om rettighetene til resultater og modeller i prosjektene. For 
FOU-prosjekter bør alle resultater være åpne og deles. 

Saken diskuteres videre på neste møte i Geovekst-forum. 

 

Sak 8_23 Søknad om kr. 100 000,- til FKB-kartlegging med Drone 
Prosjekt i Åfjord kommune (Trøndelag) 

 

 
 



Prosjektet evalueres opp mot tidligere droneprosjekter i regi av Geovekst-forum. 

 
 
 

Eventuelt: 

Omløpsprogrammet arrangerer fagdag i Oslo 4.mai 

Grønnstrukturkart skal være tema på både mars-møtet (informasjon om framdrift) og juni-møtet (ferdig 
arbeid og anbefaling) 

Vedtak i sak 8_23 FKB-kartlegging med Drone  

Geovekst-forum bevilger kr. 100 000,- inkl. mva til testprosjekt dronekartlegging i Åfjord kommune 




